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Abstract 

 

 

Muglad Basin of Sudan is highly complicated by faulting. Interpreted seismic data show large 

numbers of tensional faults which have affected the overall basin and have formed several sub-

basins. One of the sub-basins distributed around Muglad Basin is Rakuba sub-basin. 

This study aims to conduct formation evaluation on Rakuba sub-basin, and focuses on Bentiu 

and Abu Gabra formations through well logging data interpretation gathered from three wells 

Najah1, Falah1, and Rabah1. The main goal is divided into two stages; the first stage is to do 

petro-physical evaluation, and the other stage is log-facies analysis. 

Petrophysical evaluation has been performed where shale volume has been calculated; 

furthermore porosity, water saturation, permeability, and cut off have been estimated. Moreover, 

results properties correlated, to facilitate second stage log-facies made based on K-mean cluster 

analysis. 

According to methods applied to data and after analyzing, Bentiu formation classified as a good 

homogenous reservoir rock, Abu Gabra formation classified  as heterogeneous formation and  

possible to be a source rock.  However both of them are full saturated with water. The rock type 

identified and categorized into three facies. 
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 ملخص الدراسة

تفسيش انثياَاخ انضنضانيح أضخ اٌ ُْانك عذد كثيش . يجهذ انشسٕتي يعقذ جذا تسثة انفٕانكاليعتثش دٕض 

يٍ فٕانك انشذ احشخ عهي كم ْزا انذٕض انشسٕتي ٔ َتج عٍ رنك عذد يٍ الادٕاض انشسٕتيّ انفشعيّ 

ادذ ْزِ الادٕاض انشسٕتيّ انفشعيح انًتٕصعّ داخم دٕض انًجهذ .يٍُٓ دٕض ساكٕتح انفشعي انشسٕتي

 .انشسٕتي

تٓذف ْزِ انذساسح عهي عًم تقييى نهتكٕيُاخ انصخشيح تذٕض ساكٕتح انشسٕتي انفشعي،ديج تستٓذف 

انذساسح يتكَٕي تاَتيٕ ٔاتٕجاتشِ يٍ خلال تفسيش تياَاخ تسجيلاخ الاتاس انًتذصم عهيٓا يٍ حلاحح اتاس 

انًشدهح الأني عثاسِ عٍ عًم تقييى :يُقسى انٓذف الاساسي اني يشدهتيٍ.1- ٔستاح1-،فلاح1-َجاح

شدهح انخاَيح عثاسج عٍ تذهيم انسذُاخ انصخشيح  .نهخٕاص انفضيائيح نهصخٕس،ٔانً

تى تقييى انخٕاص انفيضيائيح نهصخٕس ديج تى دساب كًيح انطفم ،ٔايضا تى دساب كلا يٍ انًساييح ٔانتشثع 

 K-meanتٕاسطح انتذهيم انعقذي ٔعٍ طشيك استخذاو طشيقح . أيضا انًضاْاج تيٍ انُتائج. تانًاء ٔانُفاريح

 .تى تذذيذ انسذُاخ انصخشيح

تعذ تطثيك انطشق ٔتذهيم انُتائج، خهصُا الا اٌ يتكٌٕ تاَتيٕ عثاسج عٍ صخٕس يكًُيح يتجاَسح،يتكٌٕ 

ا  ادتًانيح عهي اٌ تكٌٕ صخٕس يصذس كًا ٔجذ اٌ انًتكَٕيٍ .اتٕجاتشج عثاسج عٍ صخٕس يتجاَسح ٔنٓ

 .كًا تى تًييض انصخٕس ٔتصُيفٓا اني حلاث سذُاخ اساسيح.يتشثعاٌ تًايا تانًاء
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